
1 
 

   

PROCES – VERBAL 

 

Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare convocată de îndată, online,                   

a Consiliului local  al municipiului Târgu Mureş din data de 24  mai 2023 

 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți online la ședință  18 

consilieri. Absentează domnii consilieri Portik Vilmos, Szabo Arpad, Suciu Horațiu, Șarlea Horea și 

Voicu Bogdan. 

Dl. consilier Papuc: -  Bună ziua! Facem o scurtă prezență. 

Dl. consilier  Tamási - prezent, și aș vrea să se consemneze în procesul verbal că sunt de 

acord cu propunerea, fiindcă nu pot să particip la această ședință. 

Dl. consilier Papuc: -  Am înțeles, nu aveți dl. Portik  – ,  dl. Szabo Peter – prezent, d-na 

Frunda – prezent, dl. Kelemen – prezent, dl. Berecki Sandor – prezent, d-na Kakassy – prezent, dl. 

Iszlai – prezent, dl. Jakab - prezent, dl. Szabo Arpad – absent, dl. Venczi – prezent, dl. Suciu  – absent, 

dl. Șarlea– absent, dl. viceprimar György – prezent, dl. Voicu – absent, dl. Pescar – prezent, dl. Kiss 

Zoltan – prezent, dl. Maior – prezent , dl. Moldovan – prezent, dl. Papuc – prezent, dl. Pui – prezent 

, dl. Mureșan – prezent, dl. Pápai  – prezent.  

 În conformitate cu Dispoziția primarului nr. 755  din  24  mai  2023 s-a convocat pentru 

astăzi ședința extraordinară de îndată a Consiliului Local al Municipiului Târgu Mureş, și anume, 

proiect de hotărâre privind mandatarea A.D.I. Ecolect Mureș de a încheia contracte de servicii în 

condițiile legii, în vederea asigurării continuității activităților ce au făcut obiectul Contractului de 

delegare. 

Vă rog, la vot ordinea de zi. 

Cine este pentru? –   18 voturi 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abține? - 

Ordinea de zi a fost aprobată cu  18  voturi pentru. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect  de hotărâre privind mandatarea A.D.I. Ecolect Mureș de a încheia contracte de 

servicii în condițiile legii, în vederea asigurării continuității activităților ce au făcut obiectul 

Contractului de delegare nr. 1676 din 21.06.2022, reziliat.  

Dl. consilier Papuc: - Luări de poziții cu privire la punctul de pe ordinea de zi, dacă 

există?  Vă rog, dl. Maior. 

Dl. consilier Maior:  - În primul rând, pot să-i spun primarului că ar trebui să îi fie 

rușine după ce a mărit ilegal taxa, după ce s-au trezit târgumureșenii cu impozitele peste noapte, 

apărute din senin la Finanțe, să vină în ultimul moment cu o astfel de hotărâre. În ceea ce privește 

hotărârea, o rog pe doamna secretar să ne spună dacă este legală și dacă răspunde pentru semnătura 

ei pe hotărâre. 

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog, doamna secretar, haideți lângă mine. 
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D-na secretar Bordi Kinga: - Da, consider că hotărârea este legală și, din moment ce am 

semnat-o, răspund pentru această hotărâre. 

 

Dl. consilier Maior:  - Am înțeles, atunci, în ultima parte din, ce ați scris acolo, noi ce să 

interpretăm? O mai citesc sau?  

Dl. consilier Papuc: - Citiți, dl. Maior. 

Dl. consilier Maior:  - Cu prefectul. Citiți dumneavoastră, ca să nu mai intru eu pe telefon, 

că aveți în față. 

Dl. consilier Papuc: - Unde ziceți? 

Dl. consilier Maior:  - Ultima parte, uitați-vă jos ce înseamnă situații de urgență și ce 

înseamnă prefect. 

Dl. consilier Maior:  - Deci vă referiți în raport, sau unde? 

Dl. consilier Maior:  - În raport, păi vorbim de raport. Eu asta am întrebat-o. Dacă raportul,  

hotărârea, răspunde pentru ea. Pentru că eu nu vreau să mă duc în alte părți,  nu știu unde.  Deci voi 

vota pentru cu un amendament. Mi-a spus că răspunde, perfect. Asta a fost primul, prima întrebare și 

a doua întrebare era, de ce trebuie noi să votăm caietul de sarcini? Deci eu sunt de acord să mandatăm. 

Deci, sunt de acord să mandat dăm ADI Ecolect să ducă la îndeplinire hotărârea. Sunt de acord să 

mandatăm trei oameni în consiliul de, în comisia de licitație și să ducă la îndeplinire, conform legii, 

toate materialele. Mai departe ADI Ecolect, dar în niciun caz să votezi caietul de sarcini. Așa mi se 

pare mie corect, așa cred că e normal. 

Dl. consilier Maior:  - Bun, dacă mai doreste cineva să ia cuvântul? 

Dl. consilier Pescar:  - Eu aș vrea să întreb există o altă soluție? Mă gândesc că e o întrebare 

retorică nu există altă soluție. Noi trebuie acum să  ... Mă auziți? Nu mă auziți? 

Eu vreau să întreb dacă există altă soluție, pentru că nici nu există soluția să rămână orașul 

în mizerie, pentru că nu asigurăm continuitatea ridicării gunoaielor. Acuma că vrem noi să ne asumăm 

responsabilitatea caietului de sarcini sau alta, eu cred că trebuie să ni se ofere oportunitatea să vedem 

caietul de sarcini, ca ulterior să nu mai avem ce comenta, dacă suntem, îl votăm. Nu știu ce să vă 

spun. Eu nu cred că există altă soluție. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc:  - Altcineva dacă mă dorește?  Dacă nu mai dorește altcineva, o doresc 

eu. Eu am constatat de când am reziliat contractul cu Brantner din decembrie, că Adi Ecolect a lansat 

o licitație publică, o procedură competitivă care are termen de depunere a ofertelor în 6 iunie 2022. 

Am votat atunci și sigur, desigur, și caietele de sarcini aferente acestei proceduri și aferente negocierii 

directe, fără publicarea prealabilă a unui anunț de participare, care de două ori nu s-a reușit a se 

încheia, a se semna un contract. Am mai votat o dată o procedură de urgentă. Care, la fel, s-a anulat 

zilele trecute. Adică, care ajung la termen zilele trecute. Negocierea directă s-a anulat pentru că cei 

care au participat la licitație se pare că nu au întrunit condițiile, nu au depus toate înscrisurile necesare 

pentru a putea fi, pentru a putea fi desemnați câștigători și constat că mie mi se pare că nu se dorește 

sau concurenții la licitații nu doresc, participanții nu doresc, de fapt, să se încheie. Și mergem dintr-o 

urgență într-o urgență, într-o urgență, până când se face o procedură competitivă. Deci eu zic că aici 

e o un cumul de factori și constat cu regret că municipiul are de suferit. Mai mult decât atât, eu nu am 

fost tributar nici data trecută, că am zis că e o procedură specială și de urgență, data trecută când a 

expirat contractul, dar  eu consider că nu suntem. și nu suntem în măsură sau nu e legal. Exact. Eu 

consider că nu e legal ca să votăm un caiet de sarcini, un contract de deservicii, mai ales că este 

modificat față de cine a trimis  Ecolect-ul. ADI Ecolect se prevala de articolul 14 indice 2 din Legea 

salubrizării, care nu se aplică aici. Eu nu știu pe ce temei legal vor face licitația, nu l-am identificat. 

Dar având în vedere că s-a modificat proiectul hotărâre și sună altfel acum, respectiv în vederea de a 

încheia contract de servicii în condițiile legii. Eu sper ca ADI Ecolect să găsească legea, eu nu am 

găsit-o, în baza căreia să facă licitația și este ultima, este ultima dată când nici nu știu că voi participa 

la o asemenea ședință, nu când voi vota, că azi nu voi vota, mă voi  abține, dar când voi participa la 

o ședință prin care să mandatezi o asociație ca să fac nimic. Pentru că noi aici totul trebuie să 

cuantificăm și să măsurăm în funcție de rezultate. De șase luni de zile nu avem niciun rezultat. Orașul 
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e cum e. Ei își fac treaba, se fac că își fac treaba, alții nu participă. Păi, atunci să trimită invitații la 

toate societățile din țară. La toate din țară. Dacă s-a trimis acum și  au participat două, înseamnă că 

ori nu e atractiv, ori sunt alte lucruri care nouă ne scapă, de nu vin societățile să liciteze. Nu e normal 

ca după șase luni de zile să fim tot într-o urgență. Suntem într-o urgență permanentă de trei ani de 

zile cu salubritatea. Deci, ADI Ecolect n-are decât să caute societatea în România care să vină să ducă 

gunoiul din Târgu Mureș. Nu se poate treaba asta. Deci urgență la urgență, la urgență. Atâta am avut 

de zis, că nu vreau să intru. Mai multe detalii, mă voi abține. 

Dl. consilier Pescar: - Mai vreau eu să completez în urma la ce a spus domnul Papuc. Da, 

eu am prevăzut situația asta, că vom intra într-un șantaj de preț. Și s-a întâmplat chestia asta. Am 

spus-o atunci când am urmat procedura de încheiere a contractului cu Brantner, că trebuie să ne 

asigurăm portița de ieșire și să găsim o formulă prin care să nu fim șantajați la preț. Sigur că acuma 

suntem cumva, ăia nu vor să vină până nu le dăm atâția bani. Atâția bani va trebui să le dăm din banii 

cetățenilor. Nu sunt nici eu de acord cu soluția, dar trebuie găsite forme de prelungire, că nici nu 

putem lăsa gunoiul în stradă și trebuie să găsim formula să nu picăm ca o muscă în plasă în paianjenul 

care ni s-a țesut în față. Eu atâta vreau să vă spun, că simt că se presează pentru preț. 

 Dl. consilier Papuc:  -  Bun. La vot, atunci. Cine este pentru?  Se abține cineva? Cineva  

împotrivă?  

Dl. Berecki Sandor – pentru, d-na Frunda – pentru, dl. Szabo Peter – pentru, dl. Kelemen 

– pentru, d-na Kakassy – pentru, dl. Iszlai – pentru, dl. Jakab - pentru, dl. Szabo Arpad –, dl. Venczi 

– pentru,  dl. György – pentru.  

Dl. Pescar: - cu greu, pentru.   Dl. Kiss Zoltan – pentru,  

Dl. Maior - cu informarea făcută de secretară că răspunde ea, pentru.  

Dl. Moldovan - pentru,   dl. Papuc - abținere; dl. Pui – abținere,  

Domnul Mureșan -  împotrivă. Mie nu-mi place teatrul. Împotrivă; dl. Pápai  – abținere. 

Hotărârea a fost adoptată. 

Hotărârea a fost adoptată cu 13 voturi pentru, 1 vot împotrivă și 3 voturi abținere.  

Diverse  

Dl. consilier Mureșan:  - Am eu o întrebare la diverse, dacă îmi permiteți.  

Am primit răspuns din partea primăriei, am întrebat unde este dl. Csiki Eduard în organigramă. 

Conform răspunsului, mi s-a spus că este la Serviciul relații cu consilieri și la registratură. În 

momentul în care am devenit consilier local, eu am cerut să mi se facă cunoștință cu toți colegii de la 

Relații cu consilierii. Eu am fost și am vorbit cu toată lumea de acolo și am văzut că sus  la etajul 

unde este doamna Adela Amza, sunt patru doamne. Jos, la registratură, alte patru doamne. 

Dl. consilier Papuc:  - La arhivă  vă referiți? 

Dl. consilier Mureșan:  - Probabil,  da, mulțumesc, la arhivă. Deci, jos la arhivă, alte patru 

doamne. Deci nu l-am văzut pe dl. Csiki Eduard, nicăieri la Serviciul relații cu consilierii, ci aș dori 

să mi se spună  ce face în primărie, dacă nu este acolo. Mulțumesc frumos! 

Dl. consilier Papuc:  - Da, mulțumesc și eu. Dacă mai dorește cineva să ia cuvântul. Dacă 

nu, declar  închisă ședința amânată de astăzi. Mulțumesc! O zi bună în continuare! 

  

 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile – preşedinte de şedinţă ____________________ 

Secretar General al Municipiului Târgu Mureş, Bordi Kinga ________________ 

                                    

 


